

# 銘傳大學導師電子公報(第 003 號)

## Ming Chuan University Class Advisor Electronic Bulletin

發文單位：秘書處

中華民國 113 年 2 月 16 日  
February 16, 2024

**謹請導師提醒畢業班同學儘速上網查詢個人十力資訊，感謝您!**

### **即刻承諾，十力到手，獎金入袋**

大四學生有福了！為了鼓勵大家爭取通過十力檢核，學校特別提供 100 個獎勵名額！只要在 04/30 前報名參加「即刻承諾，十力到手，獎金入袋」活動，並在 7/30 前取得十力證書，就有機會成為 100 個通過十力拿獎金的幸運兒(獎勵金 1000 元)！而且，若能繼續挑戰卓越十力，更有 6000 元獎勵金等你拿，兩者合計最高可獲得 7000 元的獎金！

1. 參加活動非常簡單，只需填寫 Google 表單即可，表單將於 02/26 起開放填寫
2. 本獎勵限一般生申請，務必於 04/30 前上網登錄並填寫十力研修心得 600 字。

十項基本能力證書，是銘傳為畢業生打造的第一張實力履歷。通過基本十力，畢業時由校長在畢業典禮頒發證書給兩校區代表；通過卓越十力，畢業時還能獲得校長就業推薦信，成為面試就職時的一大利器！111 學年有 1749 位畢業生通過十力檢核，其中國際事務與外交學士學位學程程奕瑄等 20 位同學除通過基本十力檢核，更通過卓越十力，在畢業時獲得校長的就業推薦。

此外，為幫助經濟或文化不利學生學習，符合資格的同學只要通過十力檢核，即可獲得本校「高教深耕計畫－經濟或文化不利學生學習輔導補助機制」提供 3000 至 6000 元的獎勵金。111 學年度共有 106 位同學獲得獎勵(本獎勵限具經濟或文化不利資格學生申請)。

應屆畢業生請儘速至「學生資訊系統」十力教育查詢區，檢視個人基本十力達成率。未能達到之能力，請盡速在 7/30 日前完成檢核所需程序(含證書領取及獎勵申請表送出)。若是基本十力皆已預期達標，請再接再勵挑戰卓越十力(卓越檢核可同步進行)，爭取校長就業推薦信及獎金。

1. 校定十項基本能力檢核辦法及各力檢核詳見  
十力教育專區 <http://10pillars.mcu.edu.tw/>
2. 校定十項基本能力通過查詢：銘傳學生資訊系統：註冊／畢業→十力教育查詢  
卓越十力線上申請專區：學生資訊系統：申請／填報→卓越能力申請系統

Class advisors of graduating classes please help to inform students that they need to review their achievements regarding 10 Pillars online as soon as possible.

### Timely Promise – Monetary Reward for Attaining 10 Pillars

Good news for all 4th year MCU students. In order to encourage students to pass the Ten Pillars assessment, the institution provides 100 opportunities for students to earn a monetary reward. Students who register for the “Timely Promise – Monetary Reward for Passing 10 Pillars” before April 30, 2024 and earn their 10 Pillars Certificate before July 30, 2024 will have the opportunity to be the top 100 lucky people who earn a monetary reward for attaining the 10 Pillars. (NTD 1,000.) Those who accept the challenge to earn Excellence in 10 Pillars will have the opportunity to receive NTD 6,000, which means diligent students have the opportunity to earn a total of NTD 7,000 reward.

1. Participants only need to fill in the google form to join the activity, the form will be opened for submission on February 26, 2024.
2. Only regular students are eligible for this reward. Please register online before July 30, 2024 with a 600-word essay on the theme of Reflections on Cultivating the Ten Pillars.

The Certification of Ten Pillars Competency is the first proof of practical competitiveness cultivated by the institution. The MCU President confers the Certification of Ten Pillars Competency to representatives on both Taipei and Taoyuan campuses during the Graduation Ceremony. Students who achieve Excellence in 10 Pillars will also earn a Letter of Recommendation from the President, which will benefit graduates during interviews for employment. A total of 1749 graduates passed the 10 Pillars Education Assessment in 2022-23. Student CHENG, YI-HSUAN of Department of International Affairs and Diplomacy Program was among the 20 students who not only passed the Ten Pillars assessment, but also achieved Excellence in 10 Pillars. Each of these students received a Letter of Recommendation from the MCU President upon graduation.

Furthermore, in order to assist learning outcomes for financially or culturally disadvantaged students, with the support of the Higher Education Sprout Project – Financially or Culturally Disadvantaged Students Learning Counseling Mechanism, all disadvantaged students who pass the 10 Pillars

Education Assessment will receive a NTD 3,000 to 6,000 subsidy. A total of 106 students received the subsidy in 2022-23 (Only financially or culturally disadvantaged students are eligible for this subsidy).

All graduates are reminded to review your achievements regarding 10 Pillars by clicking on the 10 Pillars link in the Student Information System. Complete all the assessment procedures for uncompleted competencies before July 30, 2024(including certificate collection and reward application form submission). Once you have passed the 10 Pillars Education Assessment or are set to achieve this goal, you may challenge yourself to strive for Excellence in 10 Pillars to qualify for a Letter of Recommendation from MCU President and the abovementioned reward.

1. Please refer to the detailed assessment procedures for each competency by clicking the 10 Pillars Tab on the General Education Center's website at: <http://10pillars.mcu.edu.tw/>
2. Query of 10 Pillars Education Assessment:  
MCU Student Information System: Registration/Graduation→10 Pillar Education Query  
Online Application for Excellence in 10 Pillars: Application/Submit→Excellent 10 Pillars Application System